
 
 
 
 
 
 
 
 
 

NOTULEN VAN DE EXTRA VERGADERING VAN DE RAAD 
(Deel  I )  

VAN DE GEMEENTE HAREN, 
gehouden op woensdag 21 apr i l  2010 

 
be s tandsnaam:  2010 04 21 ex t ra  raadsve r gade r ing  g emeen t e  Haren d e e l  1  

 
Ter  behandel ing l ig t  voor  de volgende agenda :  
 
1 .  Opening 
2 .  Medede l ingen 
3 .  Vasts te l len agenda 
4 .  Voordracht  kandidaat  wethouders  
5 .  Slu i t ing  
 
 
Voorz i t te r :   de heer  M.  Boumans 
Gr iff ier :    mevrouw P.A.  Lambeck 
 
Aanwezig :  
De dames A.T.  Toxopeus ,  L .M.  Schui l ing ,  W.  Legemaat ,  M.J .  S loot ,  E.N.  Wiersema.   
J .S .  van Duinen,  en A.E.M. Groot   
De heren T.G.  Sprenger ,  F .R.  Fennema,  G.J .  Pek,  T.  Berends J .  Niezen,  R.R.  Va lkema,   
J .  Kooi ,  B .  Prenger ,  P .R.A.  Terpstra  
 
Afwezig  (m.k . )  
De heer  H.  Fr ima 
 
Col lege  van B&W:  
 
 
 
Notu l i s t :  mevrouw I .  Rui js  (Notu laat )  
Publ iek:  60 
Pers :  2   



 2

1 .  Opening 
De voorzit ter  heet  de aanwezigen van harte  we lkom bi j  deze b i jzondere  raadsvergader ing .  
Deze  vergader ing heeft  ten doe l  dr ie  wethouders  te  benoemen.  Twee van de beoogd nieuwe 
wethouders  z i jn  op d i t  moment raads l id  en zouden een vacature  achter la ten.  Formee l  moet  
daarom deze vergader ing ges loten worden en aans lu i tend een n ieuwe vergader ing geopend om 
de nieuwe raads leden te  benoemen.   
 
2 .  Medede l ingen  
De heer  Fr ima is  verh inderd  wegens verp l icht ingen e lders .  
 
3 .  Vasts te l len agenda  
De agenda wordt  vastgeste ld .  
 
4 .  Voordracht  kandidaat  wethouders  
De voorzit ter  l icht  de  procesafspraak toe .  Eers t  wordt  de  heer  Pek a ls  formateur  en 
informateur  in  de  ge legenheid geste ld  een kor te  te rugbl ik  te  geven op het  format ieproces  en 
a ls  formateur  een korte  toe l icht ing te  geven op het  manifes t .  Vervolgens  kr i jgen a l le  f ract ies ,  
midde ls  hun frac t ievoorz i t te r ,  ge legenheid  om te  reageren op het  manifes t .  De bedoel ing is  
dat  in  één termi jn te  doen.  Daarna  kr i jgen de dr ie  co l legevormende fract ies  het  woord om de 
voordracht  van de  dr ie  wethouders  toe te  l ichten.  De raad kan daar  op reageren en daarna 
volgt  de  s temming.  
 
De heer  Pek geeft  een korte  terugbl ik  op het  format ieproces .  Op 22 maart  j l .  werd D66 
formateur .  Er  i s  een zorgvuld ig  proces  door lopen waarbi j  met  a l le  par t i jen u i tgebre id  is  
gesproken.  B i j  de  keuze voor de  coal i t ie  i s  u i te inde l i jk  naar  v ier  c r i ter ia  gekeken,  de  
verk iez ingsui ts lag ,  de  inhoudel i jke  overeenkomsten,  de  bere idhe id om te  wi l len samenwerken 
en het  brede draagvlak in  de raad .  Er  waren meerdere  opt ies  mogel i jk  en er  i s  een 
u i te inde l i jke  keuze gemaakt .  De indruk i s  dat  vee l  par t i jen  z ich h ier in  kunnen vinden,  maar  
mogel i jk  is  d i t  n ie t  b i j  iedereen het  geva l .  Daarom wordt  kort  s t i l  ges taan b i j  de  zes  par t i jen:  
-  Het CDA was  de afge lopen ja ren met  de  heer  Valkema de opposi t ie le ider  van de  raad.  In 

de campagnet i jd  waren er  twee par t i jen d ie  e lkaar  vol led ig  vonden;  het  CDA en D66.  
Be ide part i jen hadden een sterke campagne,  enthous iaste  campagneteams en z i jn voora l  
ger icht  op de inhoud.  Het  CDA is  in  Haren een erg  s tabie le  en s terke part i j .  D66 g ing er  
aanvanke l i jk  vanui t  met  het  CDA in het  co l lege  te  komen,  he laas  v ie l  u i te inde l i jk  het  CDA 
buiten de boot .  Het  ze te lver l ies  deed het  CDA ui te inde l i jk  de  das  om.  

-  Gezond Vers tand Haren,  de nieuwkomer  op het  pol i t ieke tonee l .  Niemand wist  vooraf  wat  
van deze  part i j  verwacht  kon worden.  Nu a l  kan geconcludeerd worden dat  Gezond 
Verstand Haren een verr i jk ing i s  van pol i t iek  Haren.  Zi j  spreekt  hee l  du ide l i jk  een groep 
k iezers  aan,  ze  z i jn laagdrempel ig  voor burgers  en ondernemers  en zu l len dat  hope l i jk  de 
komende vier  jaar  b l i jven doen.  Uite inde l i jk  koos  Gezond Verstand Haren er  ze lf  voor  
n iet  in het  co l lege te  s tappen,  voora l  om de e igen ident i te i t  te  behouden en deze de 
komende v ier  jaar  verder  te  ontwikkelen,  succes  daarmee.  

-  GroenLinks  en D66 hebben inhoudel i jk  waarschi jn l i jk  de  meeste  over lap.  Voora l  
duurzaamheid en burgerpar t ic ipat ie  s taan b i j  be ide part i jen hoog in  het  vaande l .  
GroenLinks i s  echter  in zete l s  geha lveerd  en daarom geen log ische  coa l i t iepartner .  De 
heer  Niezen heeft  in  z i jn  per iode a ls  wethouder  vee l  RO-projecten op een goede  manier  in  
gang gezet  en het  s tokje  wordt  graag van hem overgenomen.  Bedankt  wethouder  Niezen.   

-  De Chr is tenUnie  heeft ,  a l s  k le inste  par t i j  van Haren,  één groot  wapen:  de  heer  Berends .  
De heer  Berends  heeft  de afge lopen anderha l f  jaar  la ten z ien dat  h i j  een u i t s tekend 
wethouder  is .  Al le  par t i jen z i jn  het  hierover  eens .  Eigenl i jk  s taat  de  heer  Berends een 
beet je  boven a l le  part i jen .  B i j  z i jn benoeming a ls  wethouder ,  anderha lf  jaar  ge leden,  wist  
de  heer  Berends dat  de  kans  groot  was  dat  het  daarbi j  zou bl i jven en dat  i s  he laas  zo 
u i tgekomen.  Gelukkig  b l i j f t  de  heer  Berends a l s  raads l id  vertegenwoordigd.   
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-  De VVD heeft  een paar  roer ige  weken gekend,  maar  heeft  aangetoond over  vee l  veer -
kracht  te  beschikken.  Prominenten in  de  par t i j  s tonden op en de col legeonderhandel ingen 
ver l iepen ineens  anders .  Een u i ts tekende wethouderskandidate ,  mevrouw Groot ,  werd naar  
voren geschoven en zoa ls  te  doen gebru ike l i jk  z i t  de VVD weer  in  het  col lege van Haren.  
Een extra  voordee l  daarvan is  dat  mevrouw Kerremans nu in de  raad komt ,  absoluut  een 
aanwinst .   

-  De PvdA,  we l iswaar  derde part i j  van Haren,  maar  in  Oost-Haren Tuindorp wederom de 
grootste  part i j .  De enige part i j  met  een wethouderskandidaat  d ie  n iet  u i t  de raad  komt.  De 
heer  S ie l ing werd een maand ge leden nog u i tgeroepen tot  op één na  sympathiekste  raads l id  
van de  afge lopen v ier  jaar .  Zo’n iemand wi l  men graag behouden en er  i s  maar  één manier  
om hem binnenboord te  houden en wel  door  hem tot  wethouder  te  benoemen.   

 
De dr ie  coa l i t iepar t i jen hopen dat  de polar i sat ie  van de afge lopen anderha lf  jaar  ver leden t i jd  
i s .  Dat  voorste l len de  komende t i jd  op hun mer ites  worden beoordeeld  en de  goede sfeer  d ie  
er  a l t i jd  in  Haren is ,  er  ook bl i j f t .  Daar  wi l  deze  coa l i t ie  z ich de  komende v ier  jaar  hard  voor 
maken.  
 
De voorzit ter  vraagt  of  de  raad behoefte  heeft  om hierop te  reageren.  De raad ontvangt  
graag een korte  toe l icht ing op het  manifes t ,  om in één keer  te  kunnen reageren.  
 
De heer  Pek  geeft  een toe l icht ing op het  manifes t ,  een coa l i t ieakkoord,  dat  i s  ges loten 
tussen dr ie  par t i jen.  Het  leek er  een beet je  op a lsof  het  geschreven was vanui t  het  co l lege ,  
maar  dat  i s  on ju is t .  Er  is  nog geen col lege ,  het  had dus  geen co l legeakkoord kunnen z i jn .  
Speerpunten u i t  het  manifest  z i jn :  
-  Bestuursst i j l ,  de  rode draad in het  gehee l .  Er  wordt  gekozen voor  een v is ionai re ,  b indende 

en besche iden bes tuursst i j l .  Burgers ,  organisa t ies ,  raad  en ambtenaren worden met  
vert rouwen tegemoet  getreden.  In een open d ia loog worden keuzes  gemaakt .  Daarom ook 
een manifes t  op hoofdl i jnen en geen d ichtget immerd akkoord.  

-  Burgerpart ic ipat ie .  De gemeente  i s  van de  burgers ,  daarom moeten burgers  mee kunnen 
bepa len wat  er  in  hun omgeving gebeurt .  De part ic ipat iesamenlev ing  heef t  men hoog in 
het  vaande l .  Hoe meer  burgers  omzien naar  e lkaar ,  hoe minder  de overheid nodig i s .  

-  Duurzaamheid .  Ondanks de  f inanc ië le  c r is is  wi l  de coal i t ie  ambit ieus  inzetten op 
duurzaamheid .  De gemeente  heeft  daar in een voorbee ldfunct ie  en  de coa l i t ie  wi l  daar  
graag samen met  haar  par tners  invu l l ing aan geven.  Gel i jkt i jd ig  wi l  men vaar t  maken met  
projecten,  voora l  woningbouwprojecten.  Projecten d ie  door het  vor ige  col lege goed z i jn  
voorbere id  en graag verder  worden gebracht  door  de coa l i t ie .  Nie t  a l leen omdat  er  
behoefte  i s  aan woningen,  maar  ook omdat  de gemeente  ge ld  moet  verd ienen.  Ook hier  
ge ldt :  zorgvuld ighe id gaat  boven snelhe id .  Samen met burgers  wordt  graag invul l ing  aan 
deze projecten gegeven in  de over tu ig ing op deze manier  een mooi  Haren te  kr i jgen .   

-  Financ iee l  verantwoord.  De gemeente kr i jg t  te  maken met f ikse bezu in ig ingen.  Om de 
ambit ie  waar  te  kunnen maken moet  men creat ief  z i jn .  Dat  i s  misschien nog we l  de 
grootste  u i tdaging  voor  de komende v ier  jaar .   

Kortom deze coal i t ie  gaat  er  vol  voor en hoopt  op de s teun van de  raad.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  vanavond de  s i tuat ie  i s  bere ikt  waar in een nieuw 
col lege kan worden gevormd.  Een nieuw col lege  dat  i s  gevormd onder  le id ing van D66.  Na 
a l les  wat  er  i s  gebeurd ,  z i t  de  heer  Terpstra  h ier  ze l f  met  en ige  besche idenhe id ,  maar  
fe l ic i teert  D66 graag  van harte  met  het  bere ikte  resu l taat .  De wi jze  waarop D66 de  
onderhandel ingen voerde le idde  b innen de VVD niet  a l leen tot  een s i tuat ie  waar in z i j  z ich 
goed kon v inden,  maar  zou ook een voorbeeld  moeten z i jn  voor  de toekomst .   
Het  coa l i t ieakkoord,  ges loten tussen de  dr ie  part i jen ,  wordt  h ier  bes loten .  De VVD kan z ich 
h ier in  vinden,  het  manifes t  i s  n ie t  a l leen omarmd,  maar  ook is  gezegd hier  volu i t  mee aan de  
s lag  te  gaan.  Een manifest  i s  n ie t  ie ts  dat  wordt  opgeschreven om vervolgens  vier  jaar  in de  
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kast  te  l iggen.  Zoa ls  het  e r  ook in s taat :  het  manifest  d ient  op jaarbas is  te  worden vertaa ld in 
echte  doe len en d ie  doe len d ient  men ook proberen te  bere iken.   
Voor  de VVD staan de volgende punten centraa l :  
-  Haren is  ‘onze’  gemeente .  De inwoners  s taan h ier in centraa l  en de  keuzevr i jhe id ,  de e igen 

verantwoorde l i jkhe id en het  respect  voor  e lkaar  s taan daarbi j  voorop.  
-  De bestuurss t i j l  van b innen naar  bu iten.  Open en eer l i jk  en betrokken.  Burgers ,  

ondernemers  en recreanten,  wie  dan ook z ich in  deze gemeente  bevindt ,  betrekken bi j  
waar  het  om gaat .  Onze gemeente ,  waar in onze  inwoners  z ich thuis  moeten voe len.  In 
Haren thu is  z i jn  i s  een voorrecht  en dat  moet  u i tgedragen worden.   

-  Op het  gebied van f inanc iën moge duide l i jk  z i jn dat  we op d i t  moment  n ie t  onder  het  
meest  p lez ier ige  gesternte  leven.  Het  i s  nog n ie t  gehee l  duide l i jk  wat  er  in  percentages  op 
Haren afkomt ,  maar  één d ing is  zeker :  he t  wordt  minder  en niet  meer .  Dat  betekent  dat  de  
VVD zich za l  opste l len met  a ls  u i tgangspunt  so l ide f inanc iën .  Niet  schaven,  maar  k iezen.  
Op dat  gebied heeft  iedereen e igen onderwerpen.  Voor  de VVD staat  voorop dat  er  n ie t  
op ve i l ighe id en onderwi js  bezu in igd mag worden.  Verder  d ient  goed naar  het  onderhoud 
van de  openbare  ru imte te  worden gekeken.  Het  onderhoud van de  fys ieke infrastructuur ,  
van de  groenvoorz iening en a l les  daarom heen is  het  v is i tekaart je .  Daarmee werd Haren de 
groenste  gemeente  en dat  moet  zo bl i jven.  

-  De gemeente voert  geen economisch be le id .  Deze gemeente heeft  echter  vee l  arbe ids-
p laa tsen op a l ler le i  verschi l lende terre inen.  Van ze l fs tandig  ondernemers  tot  en met  
onderwi js  en zorg .  Daar  waar  het  nodig  i s  en mogel i jk ,  d ient  de  gemeente  fac i l i terend op 
te  t reden.  Men kan n ie t  weglopen voor  het  fe i t  dat  loonvormende arbe idsplaatsen voor  
a l ler le i  hu ishoudens de  kern z i jn  waarop z i j  dr i jven.  Dat  i s  ook de kern waarop mensen in 
deze samenlev ing moeten kunnen funct ioneren. Daar  tegenover  s taat  natuur l i jk  dat  zeker  
in  d i t  land en deze gemeente ,  ze l f redzaamheid  van mensen voorop staat ,  maar  het  kan ook 
betekenen dat  er  op een gegeven ogenbl ik een soc iaa l  vangnet  nodig i s .  In  het  manifes t  i s  
daarvan gezegd dat  d i t  in  s tand gehouden moet  worden.  Het  u i tgangspunt  i s :  
voorz ieningen waar  nodig en daar  voor s taan.   

De VVD staat  voor  haar  e igen u i tgangspunten zoals  d ie  neer  z i jn  ge legd in  het  manifest  en 
daarmee met  name voor  de burgers  van deze  gemeente .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  kan z ich goed v inden in  het  gepresenteerde  
coa l i t ieakkoord.  Het  coal i t ieakkoord getu ig t  van een bevlogen rea l i sme of  een pragmat isch 
idea l isme.  In  be ide omschr i jv ingen voel t  D66 z ich goed thu is .  D66 wi l  werken met  meer  
ambit ie ,  meer  durf ,  meer  vr i jhe id ,  meer  vertrouwen en minder  rege ls .  Dit  coa l i t ieakkoord i s  
een goede  bas is  om de toekomst  met  een n ieuw e lan tegemoet  te  t reden.  De gekozen 
bestuurss t i j l  en de  wi jze  waarop burgerpart ic ipat ie  za l  worden vorm gegeven en de  
invester ingen in de  kwal i te i t  van de samenlev ing kunnen zonder  meer  op de  instemming en 
de s teun van D66 rekenen.  D66 ver trouwt erop dat  de Harense burger  z ich in  de komende 
v ier  jaar  meer  en beter  gehoord za l  voelen.  En dat  de kracht ,  de  inzet  en de kennis  van de 
burgers  een waardevol le  b i jdrage  zu l len leveren aan de  Harense samenlev ing.  De aandacht  
voor  duurzaamheid,  natuur en landschap,  ook in combinat ie  met  bouwplannen,  kan wat  D66 
betref t  n ie t  groot  genoeg z i jn .  D66 vertrouwt er  op dat  d i t  col lege een f l inke  b i jdrage za l  
leveren aan een schoner ,  duurzamer en een groener  Haren.  B i jzonder  verheugd is  D66 met  de 
be lofte  in het  coa l i t ieakkoord dat  b i j  bezu inig ingen het  onderwi js  en het  soc ia le  vangnet  van 
de gemeente  Haren zul len worden ontz ien.  Goed onderwi j s  in goede schoolgebouwen i s  voor 
D66 de be langr i jkste  en meest  rendabe le  invester ing in de  toekomst .  Het  coa l i t ieakkoord 
b iedt  goede kaders  om de f inanc ië le  u i tdag ingen van de  toekomst  aan te  gaan.  D66 heeft  e r  
vert rouwen in dat  de geformuleerde be le idsvoornemens een u i t s tekende bas is  z i jn  om 
gezamenl i jk  te  werken aan een samenlev ing waar  a l le  burgers  z ich bi j  be trokken voelen en 
waar  een goede ba lans  wordt  gevonden tussen ind ividue le  be langen en het  gezamenl i jk  
be lang.  D66 gaat  er  voor .  
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De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, zegt  dat ,  los  van de pol i t ieke k leur  van het  aanstaande 
col lege de  bet rokkenhe id b i j  het  he le  proces van een ieder  d ie  h ier  z i t ,  tekenend z i jn  geweest .  
Intens ieve gesprekken met  e lkaar ,  voor en achter  de  schermen,  maar  ook de besturen van de  
verschi l lende pol i t ieke part i jen ,  de frac t ies  en het  raadplegen van ‘o ld wise  man’  tekent  de 
betrokkenheid van de burgers  van Haren b i j  d i t  he le  proces .  De PvdA heeft  maandag 19 apr i l  
j l .  haar  a lgemene ledenvergader ing gehouden,  ook h ierover .  De opkomst  was groot  en het  
tekent  de betrokkenhe id  b i j  de pol i t iek ,  n iet  a l leen b i j  de e igen par t i j ,  maar  b i j  de he le  
coa l i t ie ,  b i j  het  besturen van de gemeente .  Dat  moet  worden vastgehouden.   
Vanuit  de  frac t ie  van de  PvdA wordt  het  manifes t  ‘Haren,  sociaa l ,  groen,  duurzaam en 
ondernemend’  geduid .  Termen die  ook a ls  kernbegr ippen in het  verk iez ingsprogramma van de 
PvdA staan.  Ui t  het  voor l iggende programma spreekt  een du ide l i jke  ambit ie .  Er wordt  een 
dorps-  en wi jkfonds inges te ld ,  Burgers  worden maximaa l  bet rokken b i j  de  pol i t iek .  Er  i s  een 
besche iden bestuurss t i j l  d ie  ook nog v is iona ir  i s ,  b indend en d ienend.  Een proact ieve 
gemeente l i jke  organisat ie  d ie  meedenkt  met  de  burger  i s  een be langr i jke  voorwaarde  voor de 
in  het  programma gekozen bestuursst i j l .  Immers door de burgers  b i j  het  be le id en de keuzes 
te  betrekken wordt  d i t  beter  gedragen en in geval  van een afwi jz ing ,  beter  begrepen.  De 
f ract ie  geeft  het  co l lege we l  mee dat  besturen ook betekent  dat  er  keuzen gemaakt  moeten 
worden.  Inspraak i s  goed,  maar  daarna moet  er  ook met  vaar t  een bes lu i t  worden genomen en 
d ient  het  col lege ,  na  een zorgvuld ige  afweging van be langen,  n ie t  te  t reuze len.   
Het  investeren in Haren en haar  bewoners ,  ook in  t i jden van economische tegenwind i s  
be langr i jk .  Bouwen voor  s tar ters ,  middeninkomens en gez innen met  k inderen staat  du ide l i jk  
in  het  coa l i t ieakkoord.  In dat  kader  wordt  het  col lege opgeroepen om vaart  te  maken met  
bouwprojecten zoa ls  b i jvoorbee ld  ‘Van Spoor  tot  Steeg ’  in  Oosterhaar .  Om daar  ook een 
bruisend en leefbaar  hart  te  maken met  winke ls ,  een gezondheidscentrum en sen ioren-
appar tementen,  want  dat  duurt  te  lang.   
Investeren in  jongeren.  Het  b ieden van ontwikke l ingskansen en ontplooi ingsmogel i jkheden 
door  goede en ve i l ige  schoolgebouwen,  een ve i l ige verkeersomgeving en de rea l isa t ie  van een 
brede school  in Oosterhaar  i s  be langr i jk .  Evena ls  het  v inden van een goede hu isvest ing-
s locat ie  voor  het  Zernike co l lege .  Ju is t  om d ie  jongeren d ichter  b i j  de  pol i t iek te  betrekken is  
het  ins te l len van een jongerenraad een be langr i jk  thema om dat  te  kunnen bewerkste l l igen.  
Het  co l lege wordt  opgeroepen om daar  met  een concreet  s tappenplan sne l  mee aan de gang te  
gaan.  Daarbi j  i s  rondom de scholencarrouse l  de Verordening onderwi j shu isvest ing een 
be langr i jk  u i tgangspunt .   
Investeren in  mensen d ie ,  t i jde l i jk ,  een s teunt je  in  de  rug nodig  hebben v ia  de  WMO-
adviesraad,  ouderenbonden,  het  creëren van een sociaa l  vangnet  en het  op e lkaar  a fs temmen 
van d iverse par t ic ipat ierege l ingen i s  een punt  waar  de burger  prof i j t  van kan hebben.   
Een be langr i jk  onderwerp is  het  voorz ieningenniveau in  Haren.  Een goed cu l turee l  en soc iaa l  
k l imaat  maakt  dat  bewoners  z ich h ier  pret t ig  voe len en z ich h ier  wi l len vest igen.  Vandaar  dat  
de  PvdA verheugd is  met  de  aandacht  in d i t  manifest  voor ve i l ighe id ,  sport  en cu l tuur ,  
wonen met  zorg  en d ienstver len ing.  Daarbi j  hoort  een z ich vern ieuwend we lz i jnsbe le id dat  
op een vraagger ichte  manier  haar  d iensten aanbiedt  aan de bewoners .  De PvdA heef t  
ver t rouwen in  de  reg ierol  van de gemeente  en de  profess iona l i te i t  van de inste l l ingen om dat  
te  la ten lukken.   
Rondom de ondernemingszin i s  het  van be lang dat  het  co l lege op korte  termi jn met  de 
ondernemers  in  gesprek gaat .  Aan het  begin van de campagne heeft  het  ondernemersdebat  
p laa tsgevonden Heel  duide l i jk  i s  toen gezegd dat  de  gemeente  met  ondernemers  in  gesprek 
moet  gaan om Haren sterk te  kr i jgen en te  houden.  De ondernemers  geven economie  en 
d ienstver lening van Haren een impuls .  Parkeren,  bere ikbaarhe id ,  minder  gemeente l i jke  rege ls  
door  middel  van één loket ,  onderwerpen d ie  door a l le  par t i jen z i jn omarmd,  mogen nu tot  
u i tvoer ing gebracht  worden.   
De PvdA beseft  terdege dat  de gemeente de komende per iode in  f inanc iee l  zwaar  weer  za l  
te rechtkomen.  Dan is  het  ju is t  van be lang om a ls  raad  en col lege  de schouders  e r  onder  te  
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zet ten om de ambit ies  in  d i t  manifes t ,  waar  dat  s taa t  voor  Haren en haar  inwoners ,  te  
verwezenl i jken.   
 
De heer  Niezen  zegt ,  dat  h i j  formee l  nog wethouder  i s  en de  t rans i t ie  naar  het  f ract ie-
voorz i t terschap van een oppos i t iepar t i j  nog moet  door maken,  daarom za l  mevrouw Van 
Duinen namens GroenLinks het  woord voeren.  
Mevrouw Van Duinen,  namens GroenLinks ,  z ie t  de presentat ie  van een col lege van VVD, 
D66 en PvdA a ls  een log ische  u i tkomst  op bas is  van de verkiez ingsu i t s lag .  GroenLinks  was 
bere id tot  dee lname aan een col lege ,  maar  zover  i s  het  n iet  gekomen.  GroenLinks za l  vanui t  
haar  n ieuwe pos i t ie  in de  raad op e igen wi jze  een b i jdrage leveren aan het  besturen van deze 
mooie  gemeente .  Zoa ls  gezegd worden dr ie  kandidaten voorgeste ld voor  een n ieuw col lege ,  
samen met  een nieuw programma.  In deze  dr ie  kandidaten spreekt  GroenLinks graag haar  
vert rouwen u i t .  Het  z i jn dr ie  mensen met  een gezonde ,  bestuur l i jke  ambit ie  d ie  een last ige  
taak van het  besturen in f inanc iee l  moei l i jke  t i jden op z ich zu l len nemen,  z i j  worden daarbi j  
vee l  wi jshe id toegewenst .   
GroenLinks  i s  minder  te  spreken over  het  programma op hoofdl i jnen,  of  te  we l  het  manifes t .  
In  een poging de n ieuwe u i tdag ingen te  formuleren z i jn  de dr ie  part i jen er  n iet  in  ges laagd 
he ldere  l i jnen naar  de  toekomst  u i t  te  ze t ten.  Over  een aanta l  zaken i s  GroenLinks  pos i t ie f .  
De ambit ie  op het  punt  van duurzaamheid is  u i ts tekend en het  idee van dorps-  en buurt -
wethouders  spreekt  erg  aan.  Verder  i s  het  s tuk over  het  grootste  dee l  vaag .  Het  bevat  vee l  
oude wi jn in n ieuwe zakken.  Aan de ene kant  pos i t ief ,  want  het  bouwt voort  op waar  
GroenLinks jarenlang hard  aan werkte .  Anderz i jds  wordt  we in ig  te ruggezien hoe  het  verder  
moet  met  het  bestaande be le id en waar  nieuw be le id noodzake l i jk  wordt  geacht .  Het  
v is iona ire ,  waar  het  manifest  over  spreekt ,  wordt  n ie t  teruggez ien ,  beha lve  in pol i t iek 
correc te  woorden.  Met  een aanta l  punten heeft  GroenLinks echt  moeite ,  d ie  ontbreken of  
z i jn  onder  de  maat ,  b i jvoorbee ld :   
-  De aanpak van het  Haderap le in le idt  tot  vee l  t i jdsver l ies ,  ex tra  kosten en onduide l i jkhe id .  

GroenLinks i s  n iet  voor  een referendum en vraagt  z ich af  waarom het  raadsbes lu i t  van 
juni  2009 wordt  genegeerd.  GroenLinks heef t  z ich a l t i jd  hard gemaakt  voor het  centraa l  
s te l len van de ro l  van de burger .  Daarop investeren is  van be lang,  maar  komt,  volgens 
GroenLinks ,  n iet  in  de  p laats  van de bevoegdheden van de  gemeenteraad.  Er  moeten 
keuzes gemaakt  worden en d ie  ontbreken,  maar  er  i s  we l  samen gekozen voor  d i t  
democrat ische beste l .   

-  Waarom spreekt  het  manifest  u i t  dat  er  b i j  het  verkeer  we in ig  burgerpart ic ipat ie  moge l i jk  
i s?  Ju is t  dat  l ig t  b i j  de  burger  hee l  gevoel ig ,  een dubbe le  insteek wat  GroenLinks betreft .   

-  Met bet rekking tot  de natuur  en het  landschap is  het  programma ongeïnspireerd  en s taa t  
ver  van de prakt i jk .  GroenLinks vraagt  z ich af  of  e r  ie t s  mis  i s  met  het  LOP en het  
u i tvoer ingsplan,  het  LUP.   

-  Inzet  op behoud van de Hortus is  van be lang .  GroenLinks z iet  geen ru imte  voor bouwen 
in  de Hortus en n iets  in een kostenpost  in  de vorm van een duurzaamheidcentrum, dat  
ook op v i j f  k i lometer  afs tand in  de s tad te  v inden is .  Het  z i jn  wat  GroenLinks betref t  
vormen van topdown planning die  n iet  van deze t i jd  z i jn .  

-  Wat is  er  mis  met  het  loka le  loket  en Tor ion?  Moet  het  n ieuwe gemeentehuis  nog groter  
worden? En f inanc ier ing van we lz i jnsfunct ies  met  verantwoord ing achteraf  i s  a l  jaren het  
geval .   

-  Hoe verhoudt  de maximale  verd iencapac i te i t  in  het  Nesc iopark z ich met  de  bee ldkwal i te i t  
en de  burgerpar t ic ipat ie  zoa ls  genoemd wordt  in  het  manifest?  GroenLinks z ie t  dat  n iet .  

-  Het verhaa l  over  de  f inanc iën is  onder  de  maat  en gespeend van enige  v is ie .  Over igens gaf  
de heer  Terpst ra  daar  net  wat  meer  vorm en invul l ing aan.  Over  het  hoofdstuk sport  en 
cu l tuur  va l t  hetze lfde  te  melden.  Wetend we lke t i jden deze gemeente  te  wachten staan,  a l  
met  a l  een gemiste  kans .  De nieuwe coa l i t ie  maakt  z ich in  het  manifest  voora l  druk met  
e igen s tokpaard jes .  
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GroenLinks i s  benieuwd naar  wat  de n ieuwe bestuursst i j l  concreet  gaat  betekenen.  Gaat  e r  
worden gereorganiseerd?  Doen we het  met  zi jn  a l len niet  goed? Vee l  pol i t iek correcte  
opmerkingen d ie  n iet  geconcret iseerd z i jn .  GroenLinks  za l  de  komende vier  jaar  kr i t i sch z i jn 
naar  d i t  n ieuwe col lege .  De mensen hebben het  vert rouwen,  echter  op bas is  van een derge l i jk  
programma zul len ze  het  nog moei l i jk  kr i jgen.  Zeker  a ls  de  voorspe lde  bezu in ig ingen 
bewaarhe id worden.  GroenLinks  had graag een dege l i jker  en rea l i s t ischer  programma gez ien.  
Dit  programma vormt n ie t  de  s tar t  zoa ls  d ie  gewenst  i s .  Tot  s lot  i s  zeer  opval lend dat  de 
burgemeester  zowel  vergunningver lening a ls  handhaving erb i j  kr i jg t ,  a l s  ook openbare  werken 
en nutsbedr i jven.  Ju is t  deze portefeu i l le  lever t  over  vee l  k le ine zaken contact  op met  en s taat  
d ichtbi j  de  burger  en kan mede daardoor  pol i t iek  gevoel ig  l iggen.  Is  dat  n iet  vee leer  taak 
voor  een wethouder?  En gaat  de burgemeester  h ier  t i jd  voor  maken door nevenfunct ies  a f  te  
s toten? Dat  z i jn  a l lemaal  vragen waar  GroenLinks graag antwoord op kr i jgt .  GroenLinks  
wacht  met  spanning af  en za l  zeker  daarover  in  debat  gaan.  Het  co l lege wordt  vee l  p lez ier  
toegewenst  met  haar  n ieuwe werkzaamheden.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  het  programma op hoofdl i jnen goed i s  
ontvangen.  Dat  kon ook b i jna  n ie t  anders ,  immers samen met  VVD, CDA en D66 was een 
b lauwdruk voor  Haren geschreven.  Daar in is  vee l  inhoud van het  CDA verwerkt .  Gelukkig i s  
deze b lauwdruk n ie t  in  de prul lenbak verdwenen,  maar  gebru ikt  om in d i t  manifest  op 
hoofdl i jnen te  verwerken.  Bi jvoorbee ld met  een andere  bestuurss t i j l ,  we lz i jn  kr i jg t  voorrang 
boven welvaar t ,  een andere  invul l ing  van het  Haderaple in ,  het  vooraf  benaderen en betrekken 
van mensen b i j  p lanvorming,  act iv i te i ten subs id iëren,  zonnepane len op scholen (een mot ie  
van het  CDA uit  2007) ,  buurtbudget ten en het  schouwen van de buurt  door  buurtbewoners  
om de  kne lpunten op te  lossen,  het  centraa l  meldpunt  en de  koppe l ing aan de  melder .  
Al lemaal  ook CDA idea len.  Wat  dat  betreft  kan het  CDA met  een gerust  har t  met  d i t  
manifest  instemmen.  De crux z i t  natuur l i jk  in de  u i tvoer ing.  Het  CDA wi l  vol led ig  vr i j  de  
voorste l len d ie  zu l len komen beoorde len vanuit  haar  ro l  a ls  volksvertegenwoord iger  in  de 
gemeenteraad van Haren.  Een paar  aandachtspunten:  
Hoewel  het  document  voora l  v is ie  wi l  z i jn ,  komt het  woord v is ie  maar  v ier  keer  voor .  Haren 
wi l  een kracht ige  en ze l fbewuste  gemeente  z i jn  s taat  in het  s tuk.  Dat  hangt  voora l  a f  van de  
v is ie  op het  gewenste  Haren in de  toekomst .  Daarbi j  gaat  het  in de  opt iek van het  CDA om 
de houdbaarhe id van een ze l fs tandige gemeente Haren.  Dat  ontbreekt  in  het  s tuk .  Er  s taan 
vee l  voorbee lden in van wat  men wi l  gaan doen,  maar  nooi t  waarom en waartoe dat  d ient  
voor  de inwoners  van Haren.  Het  manifest  begint  met  b indend,  maar  ook het  woord 
verb inden komt maar  v ier  keer  voor in het  document .  Het  beg int  met  de t i te l :  ‘Soc iaa l ,  
groen,  duurzaam en ondernemend’ ,  a l lemaa l  pr ima act iv i te i ten ,  maar  losstaande begr ippen.  
Het  is  geen b indende t i te l  waar  mensen een warm gevoe l  van kr i jgen.  Met  duurzaamheid 
wordt  bedoeld energ iezuin ig ,  k l imaatneutraa l ,  a l ternat ieve  energ iebronnen etc .  Volgens het  
CDA dient  het  ju is t  te  gaan om een duurzame samenleving  van mensen.  De heer  Va lkema is  
b l i j  dat  de  heer  Pek dat  net  toch enigszins  heef t  benadrukt .  Volgens  het  CDA bevindt  men 
z ich op een keerpunt  in  de westerse  samenlevingen.  Niet  a l leen door vergr i jz ing en de  
daarmee samenhangende vraag  naar  extra  zorg .  Niet  a l leen door de economische cr i s i s ,  maar  
ju is t  vanwege a l  deze onzekerheden en de  behoef te  van mensen aan verbinding en verbanden.  
Het  col lege benoemt dat  met  de  part ic ipat iesamenleving .  De v is ie  daarop wordt  verder  n iet  
beschreven.  Waar  het  volgens  het  CDA om gaat  i s  een duurzame samenleving waar in mensen 
omzien naar  e lkaar .  Economie  en ecologie ,  dat  is  hoe gaan we met  e lkaar  en de woon-
omgeving om,  s taan los  van e lkaar .  De huid ige cr i s i s  bevest ig t  dat .  Als  de mensen dat  nog 
n ie t  hebben begrepen s t rooit  moeder  Gaia  een wolk as  in  de lucht  en worden mensen z ich 
daar  nog meer  van bewust .  Het  CDA mist  maatschappel i jke  s tages  voor jongeren op 
midde lbare  scholen.  Dit  i s  verpl icht  vanaf  2011.  De samenleving wordt  er  beter  van.  Het  
CDA vindt  dat  de gemeente het  goede voorbee ld moet  geven en act ief  in  gesprek moet  gaan 
met  organisat ies  en scholen in Haren om ui tvoer ing daarvan mogel i jk  te  maken.   
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Een aanta l  tegenste l l ingen:  
De heer  Pek heeft  net  toege l icht  dat  het  manifes t  een coa l i t ieakkoord is .  Daarbi j  pas t  een 
s tukje  u i t leg  over  de duale  verhoudingen met  de  gemeenteraad.  Met  andere  woorden:  i s  het  
coa l i t ieakkoord b indend voor de  coal i t ie  of  kunnen par t i jen daarvan afwi jken?  
De discrepant ie  tussen col legeakkoord en coa l i t ieakkoord komt het  meest  in bee ld  wanneer  
wordt  geschreven dat  het  co l lege  het  toe ju icht  wanneer  de gemeenteraad een in i t ia t ief  neemt 
waarbi j  commiss ievergader ingen worden voorgezeten door een raads l id .  Het  co l lege gaat  daar  
he lemaal  n ie t  over ,  dat  i s  voorbehouden aan de  raad .  Dit  opschr i jven past  n ie t  b i j  gezonde,  
dua le  verhoudingen en ook n ie t  b i j  de  door de  coa l i t ie  gewenste  andere  bestuursst i j l .  Wat  het  
CDA betref t  een minpunt je .  
Onder verkeer  s taat  het  tegengaan van s lu ipru imtes .  Dit  l i jkt  in tegenspraak met  de in le id ing,  
maar  ook met  Gemeente l i jk  Verkeers-  en VervoersPlan.  Be ide  gaan u i t  van een f i jnmazig  
wegennet  en dat  moet  zo b l i jven in Haren.   
Met  ‘ respect  en behoud voor  de ident i te i t  van de Blauwe Ruiters ’ ,  a l thans  zo schr i j f t  het  
manifest ,  z i t  het  wel  goed.  Maar ,  met  a l le  respect ,  hebben z i j  nog geen enke l  z icht  op een 
n ieuwe locat ie .  Wat  vo lgens  het  CDA hier  bedoe ld wordt  i s  dat  de coal i t i e  z ich act ief  gaat  
inzetten voor  het  v inden van een a l ternat ieve  locat ie  voor  de Blauwe Ruiters .   
Geen woningbouw in het  tussengebied,  i s  daarmee de noordf lank Nesc iopark van de baan?  
De coa l i t ie  zet  in op een bezuinig ing van 6%, dat  komt overeen met  1 ,1 mi l joen,  in  het  
manifest  s taa t  1  mi l joen,  waarop is  dat  percentage gebaseerd en wat  a ls  het  10% bl i jkt  te  
z i jn?   
Op de ene  plek wordt  geschreven de ‘burgers  maximaa l  te  ontz ien’  en op de andere dat  men 
z ich ‘maximaal  wi l  inspannen om las tenverzwar ing voor burgers  te  voorkomen’ .  Dat  l i jkt  met  
e lkaar  in tegenspraak,  kan het  be le id  voor  de  komende v ier  jaren duide l i jk  worden gemaakt?  
Het  CDA is  van mening dat  de  burger  n ie t  verantwoorde l i jk  is  voor  deze cr i s i s .  Toch zul len 
z i j  het  in hun portemonnee merken.  Bezuin ig ingen van de  gemeente l i jke  overheid  zu l len wat  
het  CDA betreft  het  eerst  gevonden d ienen te  worden in het  anders  organiseren of  
verminderen van act iv i te i ten,  geen kaasschaafmethode ,  maar  echte  keuzes maken.  De 
f inanc ië le  paragraaf  i s  mager .  Niet  jaar l i jks  komen met voors te l len en ombuig ingen,  maar  in  
één keer  een totaa l  pakket  van maatrege len,  waarbi j  de  maatschappel i jke  effecten in een 
s topl ichtrapportage  kunnen worden beoordee ld  door de raad i s  voor  het  CDA een must .  Wat  
het  CDA betreft  kan morgen worden gestar t  met  het  in kaar t  brengen van a l le  mogel i jkheden 
en z i j  z iet  graag voor 1 oktober  een planning tegemoet .   
Het  CDA heeft  haar  best  gedaan om een p lek te  bemacht igen in het  co l lege .  Ze was daar in 
goed op weg,  maar  het  i s  anders  ge lopen,  dat  i s  jammer en te leurste l lend,  maar  het  CDA is  
gemot iveerd om de burgers  in Haren te  b l i jven ver tegenwoord igen.  Het  CDA za l  dat  met  
verve b l i jven doen en volgen of  het  co l lege  de opgeschreven ambit ies  ook werke l i jk  gaat  
rea l i seren in  samenspraak met  de mensen in Haren en de  raad in  het  b i jzonder .  Het  CDA za l  
u  daaraan houden.  Het  CDA heeft  ver trouwen in  de voorgedragen personen en za l  hun 
kandidatuur  ondersteunen.  
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren fe l ic i teert  het  n ieuwe col lege van harte  met  
het  fe i t  dat  men er  toch nog op betrekke l i jk  korte  termi jn met  e lkaar  u i t  i s  gekomen. .  
Gezond Vers tand Haren z iet  een aanta l  punten ui t  haar  verk iez ingsprogramma terug in  het  
manifest .  Dat  i s  winst ,  winst  voor Haren.  Gezond Vers tand Haren heeft  haar  k iezers  een paar  
be loften gedaan.  Eén daarvan was dat  e r  kr i t i sch zou worden ge lu is terd  en kr i t i sch worden 
gevraagd a ls  z i j  in  de raad zouden komen.  Gezond Verstand Haren beg int  daar  vandaag mee.  
Ten aanzien van het  manifes t  ontvangt  z i j  graag  verduide l i jk ing op een aanta l  punten en er  
worden enkele  kant tekening geplaatst .  
-  Als eerste  het  zeer  summiere  s tukje  over  de f inanc iën.  Gezond Verstand Haren i s  van 

mening dat  d i t  a ls  eers te  punt  van het  manifest  gepresenteerd had moeten worden.  De 
f inanc iën vormen de bas is  van deze gemeente en d ienen a l s  een lopende draad door het  
akkoord te  lopen.  Dit  ontbreekt  in  het  akkoord.  Hoe s taa t  het  met  de f inanc iën ,  was 
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Haren n iet  de op een na  armste  gemeente van de provinc ie?  Er  zou vee l  meer  over  
eventue le  bezuin ig ingen in  moeten staan .  Het  co l lege  kan en mag n iet  afwachten tot  zeker  
i s  wat  de  Ri jksbezuin ig ingen voor Haren gaan betekenen.  St i l s tand i s  achterui tgang.  De 
f inanc iën zouden de  bas is  van d i t  akkoord moeten z i jn .  Gezond Vers tand Haren zou d i t  
l iever  wat  u i tgebre ider  gespec i f iceerd z ien opgenomen in de tekst .  Het  col lege zou 
kenne l i jk  a l s  u i ters te  maatrege l  las tenverzwar ing kunnen overwegen.  Gezond Verstand 
Haren geef t  nadrukke l i jk  aan h ier  absoluut  n ie t  achter  te  kunnen s taan.   

-  De ze l fs tandighe id van Haren was het  be langr i jks te  speerpunt  van Gezond Verstand 
Haren in de verk iez ingen.  Ti jdens  de onderhandel ingen werd gemerkt  dat  e igenl i jk  a l le  
par t i jen het  daar  we l  mee eens waren,  waarom wordt  dat  n iet  concreet  in  het  manifes t  
benoemd.  

-  Gezond Vers tand Haren i s  erg bl i j  met  het  referendum. Burgers  moeten verantwoorde l i jk  
kunnen k iezen.  Bi j  zo’n referendum moeten n iet  a l leen de  mooie  plaat jes ,  maar  voor de 
burgers  in  Haren ook een duide l i jk  f inanc iee l  p laat je  getoond worden.  Waar  k iezen ze  
voor ,  wat  z i jn  de consequent ies?  

-  De dorpswethouder ,  een idee van de Chr is tenUnie ,  heeft  ins temming.  In het  manifes t  
wordt  n iets  concreet  aangegeven.  Hoe z iet  met  het  in  de prakt i jk?  Lopen de wethouders  
rondjes  door  het  dorp om aangesproken te  worden?  Kr i jgt  de burger  een te lefoonnummer 
van de  wethouder?  Wordt  het  spreekuur u i tgebre id?   

-  Ook Gezond Verstand Haren s taat  achter  de  duurzaamheid doe ls te l l ingen,  mits  een en 
ander  volgens de lande l i jke  en Europese  r icht l i jnen gebeurt .  Niet  ze lf  het  wie l  opnieuw 
wi l len u i tv inden of  het  braafs te  jonget je  van de k las  wi l len z i jn  en het  moet  f inanc iee l  
haa lbaar  z i jn .  Een duurzaamheidcentrum l i jkt  op d i t  moment  n ie t  aan de orde en wat  z i jn 
de kosten daarvan.   

-  Bi j  de  paragraaf  natuur s taa t  ‘ in  pr inc ipe  geen woningbouw in de bui tengebieden’ .  Wat  
wordt  bedoeld met  het  woord ‘pr inc ipe ’ .  Wanneer  mag er  volgens het  co l lege  dan we l  
worden gebouwd in de bui tengebieden? 

-  Ruimte l i jke  ontwikke l ing .  Er  s taat  overwegend laagbouw,  hoe gaat  z ich dat  verhouden tot  
hoogbouw? Waar  l ig t  de ke iharde  grens?  De  v is ie  op bouwen d ie  h ier  wordt  genoemd,  
wordt  dat  een n ieuwe v is ie?  Wanneer  i s  d ie  dan k laar  en hoe concreet  i s  d ie  v is ie?  Gezond 
Vers tand Haren heeft  de afge lopen per iode geprobeerd om meer  informat ie  te  v inden over  
b i jvoorbee ld de  verhoudingen tussen laag –  en hoogbouw.  Er  z i jn  verschi l lende 
bestemmingsplannen met  verschi l lende r icht l i jnen en n iemand komt er  e igenl i jk  u i t .  De 
burgers  in  Haren weten graag wat  ze  wel  en n ie t  mogen doen.  Er  s taat  op een bepaa ld  
moment over  a l le  ambit ieuze  bouwplannen.  Geldt  d i t  voor  het  co l lege  ook voor  de  
bestaande p lannen? Zo ja ,  dan z iet  Gezond Vers tand Haren dat  graag concreet  benoemd.  
Het  i s  absoluut  noodzake l i jk  dat  de p lannen ‘Van Spoor tot  Steeg ’  de hoogste  pr ior i te i t  
kr i jgen,  boven a l le  andere  l iggende projecten.  Daar  heeft  deze wi jk  recht  op.  Dus 
voortvarend naar  Oosterhaar .  Gezond Verstand Haren ontvangt  graag een nadere  
spec i f icat ie  van de koopconstruct ies .   

-  Het onderzoek naar  het  consu ltat iebureau voor ouderen wordt  sne l  a fgerond begr i jpt .  Is  
in  d i t  onderzoek rekening gehouden met  het  onderzoek waarvan de resul ta ten onlangs in 
de Tweede Kamer z i jn  besproken? Waarui t  b l i jk t  dat  een consulta t iebureau voor ouderen 
niet  de  gewenste  resu l ta ten opleveren,  maar  in  tegendee l  meer  kosten met  z ich 
meebrengen en n iet  e ff ic iënt  b l i jken te  z i jn .  

-  Gezond Vers tand Haren ju icht  praten over  de  jeugd van har te  toe .  Hoe denkt  het  co l lege  
d i t  concreet  in  te  vul len? Het  gaat  h ier  namel i jk  om meerdere  leeft i jdscategor ieën.  Al leen 
met  de jongeren praten i s  n iet  voldoende.   

-  Openbare spee lru imte .  Gezond Verstand Haren z iet  een enorme ambit ie  b i j  he t  co l lege  en 
i s  daar  erg  bl i j  mee .  Een aanta l  j a ren ge leden is  daar  namel i jk  op bezuinigd .  Bi jvoorbee ld 
door a l le  zandbakken in Haren te  ru imen.  In een aanta l  wi jken hebben toen de  bewoners  
een zandbak geadopteerd en dus  onderhouden.  Het  l i jk t  Gezond Verstand Haren een goed 
gebaar ,  a l s  het  col lege toch zo ambit ieus  i s ,  dat  z i j  deze  zandbakken terugneemt van de 
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adopt ieouders ,  dan we l  terugplaats t .  Opnieuw het  wie l  u i tv inden zou h ier  erg  
onge loofwaard ig  overkomen.  Gezond Verstand Haren is  ook erg benieuwd naar  de  locat ie  
van de  ontmoet ingplek aan de  westkant  van Haren.   

-  Gezond Verstand Haren is  b l i j  met  de opmerking  dat  de gemeente  n ie t  a l s  project -
ontwikke laar  in de  bui tendorpen mag optreden.  Het  schouwen gebeurt  a l  ja ren,  maar  er  
wordt  volgens de bewoners  we inig  tot  n iets  met  de  resu l ta ten gedaan.  Gezond Verstand 
Haren p le i t  voor  betere  en sne l lere  terugkoppel ing naar  aanle id ing van d ie  schouwen.   

-  Prevent ie ,  een mooi  geschreven s tuk en Gezond Vers tand Haren kan z ich daar  voor een 
dee l  goed in  v inden.  Al les  s taat  of  va l t  met  communicat ie .  Vee l  ouders  weten niet  waar  de 
verboden hangplekken in  Haren z i jn .  Z i j  kunnen hun k inderen dus n iet  ver te l len waar  ze  
we l  en n iet  mogen rondhangen.  De ouders  z i jn  verantwoorde l i jk  voor hun e igen k inderen,  
maar  Gezond Verstand Haren p le i t  ervoor d i t  soort  verboden gebieden toch te  
communiceren.  B i jvoorbee ld v ia  de krant  of  de  s i te .  Hoe wordt  deze prevent ie  prec ies  
ingevuld?  Er  wordt  gesproken over  voor l icht ing  op scholen,  maar  dat  wordt  a l  j a ren 
gedaan,  ook door de Ri jksoverhe id .  Wat  is  de toegevoegde waarde? Bi j  s t ructuree l  t ra ject  
s lu i tend maken b i j  jongeren d ie  he laas  de  mist  in gaan zou het  u i tgangspunt  moeten z i jn :  
eerst  de schade  verha len op de daders  en ze vervolgens op het  ju is te  spoor  kr i jgen en n iet  
andersom.   

-  Gezond Vers tand Haren i s  b l i j  met  het  s tuk over  ondernemers .  Graag ontvangt  z i j  meer  
duide l i jkhe id  over  wat  het  co l lege verstaat  onder  ‘ c i tymarket ing ’  en hoe z i j  denkt  h ier  
u i tvoer  aan te  gaan geven.  Wat  wordt  prec ies  bedoe ld met  het  ondernemers loket?  De 
ondernemers  hebben ze lf  aangegeven dat  het  n ie t  nodig  i s  om een apart  loket  in te  
r ichten.  De enkele  vraag d ie  er  komt kan b i j  de  gemeente  worden geste ld  en men kan 
doorverwi jzen naar  de  Kamer van Koophande l  of  Ondernemend Haren.  Zo gaat  het  a l  
j a ren in de  prakt i jk  

-  Gezond Vers tand Haren staat  achter  het  idee van grat is  parkeren op koopzondagen en b i j  
evenementen,  b i jvoorbee ld de  brader ie  en Avondvierdaagse .  Grat i s  parkeren op de  over ige  
momenten d ient  n iet  te  worden ingevoerd a ls  de  kosten hiervan op de ondernemers  
verhaa ld  worden.  Gezond Verstand Haren z iet  l iever  dat  er  achteraf  zou kunnen worden 
betaa ld .  Betaa ld  moet  er  toch,  het  mag nooit  zo z i jn  dat  het  parkeerbe le id  extra  inkomsten 
voor  de  gemeente  vormen,  maar  a l leen kostendekkend zi jn .  

-  Niet  bezuin igen op onderwi js  en een sociaa l  vangnet  i s  zeer  be langr i jk .  Gezond Vers tand 
Haren hoopt  dat  het  co l lege  daarbi j  rekening heeft  gehouden met  de toekomst .  Niet  
bezu in igen is  waarschi jn l i jk  n ie t  voldoende.  De verwacht ing i s  dat  door  de  economische 
s i tuat ie  meer  mensen in de b i j s tand be landen of  gebruik  zu l len moeten maken van 
schuldhulpver len ing .  Deze mensen mogen nooit  dubbe l  de  dupe worden van de  e l lend ige  
s i tuat ie  waar in  ze be land z i jn .  Graag  z iet  Gezond Verstand Haren dat  de mensen ook 
komende jaren op het  col lege kunnen rekenen.   

De beantwoord ing van a l  deze  vragen za l  ongetwi j fe ld  in  de  loop van de komende jaren 
plaatsv inden.  Het  col lege hoeft  dat  n iet  vandaag a l  te  doen.  Toch is  Gezond Verstand Haren 
erg b l i j  met  de voortvarendhe id  waarmee sommige n ieuwe wethouders  h ier  a l  mee aan de  s lag 
i s  gegaan.  Gezond Verstand Haren hoort  ook van de bewoners  van Haren dat  z i j  dat  
toe ju ichen.  Gezond Vers tand Haren b l i j f t  kr i t i sch k i jken,  maar  verheugt  z ich op de 
samenwerking en wenst  het  co l lege  a l les  succes  en wi jshe id toe .   
 
De heer  Berends ,  namens de  Chr is tenUnie ,  i s  b l i j  met  de  verduide l i jk ing van het  woord 
manifest :  een coal i t ieakkoord.  Er  s taat  dat  het  een open coal i t ieakkoord is  en daar  i s  de  
Chr is tenUnie  het  mee eens .  Het  zou concreter  ingevuld  mogen worden,  maar  het  geeft  de  
raad we l  de  ru imte ,  ook in de toekomst ,  om keuzes  te  maken.  Komt er  ook nog een 
co l legeprogramma,  waardoor men toch weer  aan handen en voeten gebonden is?  
Dank aan de heer  Pek voor z i jn woorden over  het  wethouderschap,  dat  heeft  de  heer  Berends 
goed gedaan.  De Chr is tenUnie  i s b l i j  dat  de  n ieuwe coa l i t ie  de  bestuurss t i j l  van deze  b i jna  
ex-wethouder  graag overneemt.  De Chr is tenUnie geeft  de  nieuwe wethouders  het  vertrouwen 
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om dat  in  de prakt i jk  te  brengen en z iet  wat  dat  betreft  de  samenwerking met  vreugde 
tegemoet .  B i j  het  lezen van het  manifest ,  of  coa l i t ieakkoord,  v ie l  op dat  de samenste l lers  
ervan het  verk iez ingsprogramma van de Chr is tenUnie  goed ge lezen hebben en dat  doet  
deugd.  De Chr is tenUnie  heeft  geprobeerd  een bepaa lde  v is ie ,  een bepaa lde  samenlev ing d ie  
z i j  voor  ogen heeft ,  te  verwoorden en een groot  dee l  van d ie  v is ie ,  d ie  ambit ie  komt terug in  
het  coal i t ieakkoord.  Een aanta l  kr i t i sche vragen:  
-  Er staat  n ie t  in  dat  de  gemeente  Haren ze l fs tand ig  moet  b l i jven.  Wel  werd het  woord 

ze l fbewustz i jn  genoemd.  Haren i s  een ze l fbewuste  gemeente ,  dat  woord heeft  de  
Chr is tenUnie ook bewust  in  haar  verk iez ingsprogramma gezet .  Daarmee wordt  gezegd dat  
de gemeente  Haren bestaansrecht  heef t  in deze provinc ie  en dat  wi l  de  Chr is tenUnie  zo 
houden.  Die z insnede wordt  dan ook graag a l s  zodanig opgevat :  een ze l fbewuste  gemeente  
in  deze provinc ie .  

-  In de in le id ing wordt  het  fenomeen buurt/dorpswethouder  genoemd,  inderdaad een punt  
dat  de Chr is tenUnie  b i j  de  du id ing heeft  ingebracht ,  f i jn  dat  dat  i s  overgenomen.  De 
Chr is tenUnie i s  benieuwd naar  de  invul l ing ,  maar  i s  overtu igd dat  een wethouder  d ie  z ich 
verantwoorde l i jk  voe l t ,  d ie  a l s  aanspreekpunt van een dorp of  wi jk kan fungeren,  ook 
daadwerke l i jk  een funct ie  op bestuur l i jk  n iveau kan hebben om te  zorgen dat  be langen van 
het  dorp of  wi jk  gehoord worden in het  bestuur .  

-  De dienstver lenende bestuursst i j l  spreekt  de Chr is tenUnie  erg  aan.  De burger  moet  vee l  
invloed hebben en er  moet  goed naar  burgers  worden ge lu is terd ,  maar  in  het  s tuk 
ontbreekt  de ro l  van de raad en de  rol  van het  col lege .  De raads leden z i jn  a l s  
volksvertegenwoordigers  gekozen,  de  bevolk ing heef t  in deze samenste l l ing  de  raad het  
vert rouwen gegeven om de bevolk ing  te  ver tegenwoord igen.  Het  moet  n iet  zo z i jn dat  de 
raad hier  a l leen maar  gaat  z i t ten a ls  doorgeef lu ik  vanui t  de samenleving .  De raad wordt  
geacht  te  weten wat  er  leeft ,  dat  i s  de taak van een pol i t ieke part i j ,  om te  zorgen dat  d ie  
z i jn  voe lhorens  in de samenleving u i t s teekt  en de ge lu iden hier  vertaa l t .  Het  is  n ie t  
mogel i jk  om bi j  e lk  punt  terug te  gaan naar  de individue le  burger  om te  horen hoe deze er  
over  denkt .  Dat  is  de  ro l  van een raads l id  en dat  moet  aan het  col lege  kenbaar  worden 
gemaakt .  De burgers  weten raads leden ook pr ima te  v inden,  te lefoonnummers ,  e -mai l -
adressen a l les  i s  keur ig  verwoord op de  s i te .   

-  Het col lege was a l  aan het  ju ichen:  wat  a ls  er  rou lerend voorz i t terschap zou z i jn  in  de 
raadscommiss ie .  E igenl i jk  z ie t  de  heer  Berends dat ,  a l s  eenmansfract ie  n iet  zo voor z ich.  
Het  zou raar  z i jn om deze ro l  in de  raadscommiss ie  te  hebben,  misschien zou het  
p laa tsvervangend commiss ie l id  dat  kunnen doen,  maar  of  d i t  idee vee l  brengt?  

-  Er is  een hee l  proces geweest  om te  komen tot  een nadere invul l ing van het  Haderaple in ,  
daar  z i jn  burgers  en ondernemers  b i j  bet rokken geweest .  In juni  2009 i s  een bes lu i t  
genomen over  de  invul l ing .  Deze invul l ing  is  gekozen op bas is  van f inancië le  kaders ,  zoa ls  
toen bekend.  De Chris tenUnie i s  in voor  a l le  var ianten d ie  denkbaar  z i jn ,  mits  b innen de 
democrat i sch vastgeste lde kaders .  De Chr is tenUnie  i s  n ie t  voor een b indend referendum. 
De rol  van de raad  is  zoju is t  a l  toege l icht .  De raad moet  voora l  goed naar  de  burgers  
lu is teren en de wensen ver ta len.  Een keuze  moet  op bas is  van goede f inanc ië le  
verge l i jkbaarhe id gemaakt  kunnen worden.  Als  er  een keuze voor  ie ts  anders  gemaakt  
wordt  en het  kost  ge ld ,  dan za l  dat  ook h ier  in  de  raad  besproken moeten worden.   

-  De jeugdraad.  Jongeren z i jn  be langr i jk .  T i jdens de verk iez ingen heef t  de heer  Berends  het  
meest  genoten van het  jongerendebat .  Pr ima georganiseerd  door we lbespraakte  jongeren 
op VWO-6 niveau.  Dat  z i jn  n ie t  de  enige  jongeren,  het  gaat  ook om besturen van 
jeugdhonken,  er  moet  een keuze worden gemaakt  in we lke  jongeren worden betrokken.  Dit  
moet  n iet  worden overge laten aan een advertent ie ,  so l l ic i teer  maar  en wie  er  op af  komt,  
d ie  komt er  in .  Welke achterban hebben d ie  jongeren dan.  De Chr is tenUnie  wi l  graag dat  
het  goed gedragen wordt  in  de breedte  door  in ieder  geva l  de  jeugdbestuurders  h ierbi j  te  
betrekken,  omdat  z i j  vee l  andere jongeren ontmoeten.  

-  De duurzaamheid paragraaf  i s  ambit ieus ,  daar  s taat  de  Chr is tenUnie  achter .  Voor  de 
Chr is tenUnie  i s  duide l i jk  dat  er  sprake  is  van een keerpunt  op het  gebied van 
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duurzaamheid.  De heer  Berends s lu i t  z ich graag aan b i j  de  opmerking van het  CDA. Een 
duurzame samenleving  heeft  n iet  a l leen betrekking op energ ie ,  grondstofgebru ik e tc . ,  maar  
ook op het  type samenlev ing.  Hoe wordt  je  een duurzame samenleving  in  onder l inge 
verbanden,  hoe  zorg je  ervoor duurzaam met  e lkaar ,  in  de  p lur i formite i t  d ie  er  in  
Neder land is ,  door te  kunnen.  Met  plez ier  met  e lkaar  omgaan en z ich n iet  door angst  voor  
anderen la ten regeren,  dat  heeft  ook met  duurzaamheid te  maken.   

-  Wat betreft  de Chr is tenUnie  i s  woningbouw in  de Hortus n iet  aan de  orde .  Op d i t  moment 
i s  er  vee l  druk op het  verminderen van de  woningbouwaanta l len en d i t  zou ju is t  een 
u i tbre id ing ten opzichte  van de  huid ige  p lannen z i jn .  De Chr is tenUnie moet  nog z ien dat  
de  hu id ige  plannen a l lemaa l  vol  worden gekregen.   

-  In het  manifest  wordt  de voorkeur  aan de verp laats ingscarrouse l  gegeven.  Die  redener ing 
i s  op z ich pr ima te  volgen.  De een gaat  weg en de andere  komt daarvoor in  de p laats .  De 
vraag i s  echter  of  de  druk van de  t i jd  deze  p lannen n ie t  inhaa l t .  Op korte  termi jn d ient  er  
ie t s  te  gebeuren,  er  moeten keuzes gemaakt  worden.  Wat  de  Chr is tenUnie  betreft  i s  de 
Nicolaasschool  aan de  beurt  om op de huid ige  locat ie  een u i ts tekende school  te  z i jn  en de  
Chr is tenUnie  i s  het  n iet  eens met  de carrouse l .  

-  Er wordt  een he lder  sportbe le id  ontwikke ld ,  samen met  de  sportverenig ingen.  Heel  graag ,  
maar  daarbi j  zouden niet  a l leen de sportverenig ingen bet rokken moeten worden,  maar  ook 
vertegenwoord igers  van sporters  d ie  n iet  in verenig ingsverband sporten .  Er  z i jn s teeds 
meer  ind iv idue le  burgers  d ie  aan bewegen doen,  d ie  naar  sportscholen gaan,  d ie  aan het  
hard lopen z i jn ,  d ie  massaa l  oefenen voor  b i jvoorbee ld de 4-Mi j l .  Zi j  moeten ook b i j  spor t  
worden betrokken.  Het  sportbe le id  heeft  a l les  te  maken met gezondhe id .  Ten aanzien van 
GHHC wordt  geschreven dat  e r  geen be le idsverander ing komt.  Dat  i s  kort  door de  bocht .  
Welk be le id wordt  daarmee bedoe ld?  Er  i s  bes taand be le id en er  i s  voorgenomen be le id ,  er  
z i jn  u i tspraken van de  raad  geweest  met  toezegg ingen r icht ing  GHHC zonder  dat  dat  
concreet  gemaakt  i s .  Het  i s  van groot  be lang om duide l i jkhe id te  geven en voortvarend 
door te  gaan met  het  fac i l i teren van GHHC op de plek waar  ze  nu z i t ten en u i t s t ra len dat  
ze  daar  b l i jven z i t ten.  Dat  hoort  de  Chr is tenUnie  graag concreet  van het  n ieuwe col lege .   

-  Het hoofdstuk over  ve i l ighe id kan ins temming van de Chr is tenUnie kr i jgen .  
-  Bi j  het  bedr i j f s leven staat  dat  ondernemers  tot  de  motoren van de samenlev ing behoren.  

‘Z i j  wi l len de v leuge ls  kunnen u i t s laan zonder  vee l  be lemmer ingen’ .  In haar  verk iez ings-
programma heeft  de  Chr is tenUnie  duide l i jk  gezegd er  n ie t  voor te  z i jn  om een 24-uurs  
economie  te  s t imuleren.  GVH had het  zo ju is t  over  de  koopzondagen.  In het  s tuk wordt  
gesproken over  koopavonden.  Mevrouw Sloot  merkt  op dat  dat  een versprek ing was .  De 
heer  Berends  v indt  koopavonden pr ima,  maar  koopzondagen n iet .   

-  De versterking van de Hortus i s  goed om Haren beter  op de kaart  te  zet ten.  De Hortus i s  
een pracht ige  locat ie  in  deze gemeente .  Er  d ient  te  worden gezocht  naar  mogel i jkheden 
om er  een goede t rekple is ter  van te  maken zodat  de  Hortus  z ich ook in  de toekomst  
ze l fs tand ig kan handhaven op d ie  locat ie .   

-  De Chr is tenUnie  heeft  z ich a l t i jd  a l  u i tgesproken over  het  achteraf  beta len voor parkeren.  
Dan kan met  u i t r i jdkaarten worden gewerkt ,  waardoor  ondernemers  hun verantwoorde-
l i jkhe id kunnen nemen door  u i t r i jdkaar ten te  kopen en zo de k lant  grat i s  te  kunnen la ten 
parkeren,  zonder  dat  het  de  gemeenschap ge ld  kost .   

-  Het f inanc ië le  hoofdstuk i s  inderdaad summier .  De Chr is tenUnie  i s  het  op z ich eens met  
de u i tgangspunten dat  e r  een s lu i tende begrot ing ,  voldoende reserves  en s lu i tende grond-
exploi tat ies  moeten z i jn  en dat  las tenverzwar ing zovee l  mogel i jk  wordt  voorkomen.  Wat  
de  Chr is tenUnie  betref t  wordt  zo sne l  mogel i jk ,  in  ieder  geva l  b i j  de  eers tvolgende 
be le idsbegrot ing ,  benoemd hoe de  komende v ier jaar  met  de  las ten van de burger  wordt  
omgegaan.  Graag z ie t  de  Chr is tenUnie  wat  het  co l lege  vanaf  2011-2012,  meer jar ig ,  denkt  
nodig te  hebben,  moet  bezuin igen,  kan ombuigen,  om concreet  d ie  keuzes te  kunnen 
maken en n iet  de kaasschaaf  te  gebru iken.  

De heer  Berends wenst  de  n ieuw te  benoemen wethouders  succes  en vee l  wi jshe id  toe .  Zi j  
kr i jgen het  ver trouwen van de  Chr is tenUnie .  
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De voorzit ter  concludeer t  dat  het  ver le ide l i jk  i s  om nu met  e lkaar  door te  praten,  er  z i jn  
vee l  vragen geste ld  en vee l  verkennende beschiet ingen gehoord.  De komende v ier  j aar  za l  
nog vee l  over  het  manifes t ,  of  coa l i t ieakkoord,  worden gesproken.  De gevraagde 
duide l i jkhe id op een aanta l  punten za l  de komende t i jd  zeker  aan de  orde komen en a l s  dat  
n iet  zo i s ,  dan i s  deze raad  wel  toevertrouwd door  te  vragen tot  deze  du ide l i jkhe id er  i s .  De 
voorz i t ter  s te l t  voor ,  a ls  de behoefte  er  i s  om te  reageren,  d i t  kort  te  houden,  tene inde n iet  
te  ver  u i t  te  lopen in de  t i jd .  De heer  Pek was formateur ,  maar  n iet  degene d ie  namens de 
coa l i t ie  in  z i jn  eent je  zou moeten te  reageren.  Dat  betekent  dat  mevrouw Legemaat  en de  
heren Sprenger  en Terpstra  ook in  de ge legenheid moeten worden geste ld  om te  reageren.  De 
heer  Pek  in ter rumpeert  en u i t  de wens om het  te  proberen.  De voorzit ter  vraagt  de heer  Pek 
het  kort  te  houden.  De heer  Pek  zegt  dat  het  probleem is  dat  e r  ongeveer  180 vragen z i jn  
geste ld .  Als  er  één of  twee vragen worden beantwoord ,  dan wordt  de  rest  geen recht  gedaan,  
dus i s  het  beter  dat  een andere  keer  te  doen.  De voorzi t ter  zegt  dat  dat  de  inschat t ing was .  
De heer  Valkema heeft  een aanta l  zeer  spec if ieke vragen geste ld en dat  ge ldt  ook voor  enke le  
anderen.  Er i s  vertrouwen in de wethouders  u i tgesproken,  daarmee begr i jpt  de  voorz i t ter  dat  
het  geen belemmering voor  de  benoeming hoeft  te  z i jn .  Tege l i jker t i jd  begr i jpt  de  voorz i t ter  
dat  de heer  Valkema een aanta l  pr inc ip ië le  punten heef t ,  waar  h i j  meer  over  door wenst  te  
praten.  De voorzi t ter  kan z ich derhalve  voorste l len dat  in de komende t i jd  de  ru imte wordt  
genomen om dat  te  doen.  Dit  ge ldt  over igens  voor  a l le  f ract ies ,  de ene  wat  meer  u i tvoer ig  
dan de andere .  Bi j  de  Bouwstenenbr ie f  zou een behoor l i jk  inhoudel i jke  d iscuss ie  gevoerd 
kunnen worden op een aanta l  thema´s ,  dat  za l  dan nog voor de  zomervakant ie  p laatsv inden.  
Dit  voorste l  kan op draagvlak rekenen b i j  VVD, D66,  de  PvdA,  GroenLinks en GVH. 
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  er  inderdaad een groot  aanta l  vragen i s  geste ld .  
Aan de ene  kant  inhoude l i jke  vragen,  maar  dat  z i jn  vaak thema´s  d ie  op bas is  van zo´n 
manifest  nog door  het  co l lege nader  zu l len worden u i tgewerkt  en waarover  op zeker  moment 
nog in de  raad met  e lkaar  over  van gedachten wordt  gewisse ld .  De vragen van het  CDA z i jn  
spec i f iek over  een aanta l  tegenste l l ingen d ie  in het  manifes t  z i jn geconstateerd .  Het  CDA wi l  
daarvan hee l  spec i f iek van het  co l lege weten wat  z i j  daarmee bedoel t :  a  of  b .  De heer  
Valkema denkt  dat  de  formateur  en de  andere  part i jen zorgvuld ig  hebben meegeschreven en 
wi l  z ich voor  nu voegen naar  de meerderhe id  van de  raad,  maar  hoopt  dat  de  heer  Pek,  a ls  
formateur ,  z ich u i tgenodigd voe l t  om hee l  sne l op d ie  punten duide l i jkhe id te  geven middels  
een schr i f te l i jke  verk lar ing r icht ing de raad .  De heer  Pek  antwoordt  dat  dat  voor  e lkaar  
komt.  De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  antwoordt  ontkennend.   
 
De heer  Berends ,  namens de  Chr is tenUnie ,  antwoordt  dat  d i t  een coal i t ieakkoord is .  Dat  
coa l i t ieakkoord d ient  de  komende v ier  j aar  u i twerking te  kr i jgen.  Er komt ongetwi j fe ld  een 
aanta l  natuur l i jke  momenten waarop de raad de ambit ies  d ie  er  z i jn  s teeds  concreter  kr i jg t .  
Dat  l i jk t  het  ju is te  moment om dat  te  doen.  Wel  i s  er  sprake van een aanta l  n ieuwe punten,  
zoa ls  de ro l  van de  dorpswethouders .  De raad wordt  graag ge ïnformeerd a ls  het  col lege  
over legd heeft  over  de  wi jze  van vormgeven en s tructureren,  zodat  de raad meer  weet  over  
de  wi jze  waarop het  co l lege  daar  invul l ing  aan geeft .  Dat  ge ldt  voor een groot  aanta l  zaken.  
De heer  Berends heef t  a l  opgeroepen om bi j  de  be le idsbegrot ing te  doen,  e igenl i jk  beg int  dat  
b i j  de bouwstenenbr ief ,  met  name de f inanc ië le  paragraaf .  Daar  komt be le id ,  u i tvoer ing  en 
f inanc iën,  b i j  e lkaar .  Dat  i s  het  moment waarop de raad de concrete  invul l ing  van het  
coa l i t ieakkoord kan beoorde len.  
 
De voorzit ter  s te l t  voor ,  om de procedure het  meeste  recht  te  doen,  b i j  de behande l ing  van 
de bouwstenenbr ief  het  manifes t  er  naast  te  leggen.  Er  z i jn afspraken tussen coa l i t ie f ract ies  
gemaakt  en er  l ig t  een coa l i t ieakkoord,  dan kan worden gekeken hoe  dat  z ich heeft  ver taa ld 
in  een bouwstenenbr ie f  r icht ing de  be le idsbegrot ing.  Dat  i s  het  eerste  moment waarop de 
ambit ies  van het  n ieuwe co l lege  getoetst  kunnen worden.  De voorz i t ter  s te l t  voor  de  heer  
Pek vandaag van z i jn  taak a l s  formateur  te  ont lasten.  Om de heer  Pek,  a ls  formateur ,  
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opdracht  te  geven terug  te  rapporteren zou niet  de  ju is te  wi jze  van omgang met  e lkaar  z i jn .  
De heer  Pek zou straks  gewoon één van de  dr ie  wethouder moeten kunnen z i jn en vanuit  het  
co l lege vragen beantwoorden.  De fract ievoorzi t ter  van D66 zou s t raks  vanuit  pol i t iek 
perspect ief  dat  doen,  zoa ls  dat  ook voor de andere  twee fract ies  ge ldt .   
De inhoudel i jk  d iscuss ie  kan u i tgebre id b i j  de  behandel ing  van de  bouwstenenbr ie f  en b i j  de  
be le idsbegrot ing p laatsv inden en anders mag de  raad d i t  a l t i jd  agenderen.  
 
De benoeming  van  de  we thoude r s :  voo rd ra ch t  
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, heef t  met  vee l  p lez ier  meegewerkt  aan de tots tand-
koming van het  manifes t  en met  nog meer  plez ier  draagt  z i j  mevrouw Groot voor ,  a l s  
wethouder  voor Welz i jn ,  Zorg en a l les  daar  omheen.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  onders teunt  het  coa l i t ieakkoord en draagt  met  genoegen 
de heer  Pek a l s  kandidaat -wethouder voor .   
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  zegt  dat  de  a lgemene ledenvergader ing de  
kandidatenl i j s t  heef t  samengeste ld .  Daar in is  unaniem gezegd dat  de  heer  S ie l ing de beoogd 
wethouder  i s .  Dat  i s  ook nu in de  aanloop tot  het  manifes t  in  z i jn  ervar ing en u i ts t ra l ing  en 
rust  vernomen.  Met  a l le  p lez ier ,  genoegen en vert rouwen wordt  de heer  S ie l ing ,  namens de 
PvdA voorgedragen.  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  er  geen behoefte  i s  aan een react ie  en dat  tot  s temming 
overgegaan kan worden.  Hiervoor  wordt  een  commiss ie  tot  s temopneming benoemd d ie  
wordt  gevormd door de heer  Terpst ra ,  mevrouw Van Duinen en mevrouw Schui l ing .  De heer  
Terpstra  mag a ls  voorz i t te r  terugkoppe len wat  de  u i tkomst  van de s temopneming is .  De 
procedure  gaat  a ls  volgt .  De raads leden ontvangen dr ie  keer  een br ie f je .  Op het  eerste  br ie f je  
wordt  de  naam van mevrouw Groot  geschreven en of  voor of  tegen wordt  ges temd.  Het  
br ief je  wordt  ges loten en opgehaa ld .  Dan ontvangt  men een tweede br ie f je  daar  wordt  de  
naam van de heer  Pek opgeschreven,  weer  met  voor of  tegen,  het  br ie f je  wordt  ges loten en 
opgehaa ld .  Tens lotte  ontvangt  men het  derde br ief je ,  h ie r  wordt  de naam van de heer  S ie l ing 
opgeschreven,  voor of  tegen,  het  br ie f je  wordt  ges loten en opgehaald .  B i j  b lanco s temmen 
hoeft  n ie ts  op te  worden geschreven.   
 
Proc edur e  van  s t emopneming  
De heer  Terpstra  dee l t ,  a l s  voorz i t ter  van de commiss ie  tot  s temopneming,  de u i t s lag  van de 
s temming mede.  Op mevrouw Groot  z i jn  u i tgebracht  16 s temmen voor ,  0  s temmen tegen en 0 
onthoudingen.  Voor  de heer  Pek z i jn 16 s temmen voor ,  0  s temmen tegen en 0 onthoudingen 
u i tgebracht  en voor de heer  S ie l ing z i jn  16 s temmen voor ,  0  s temmen tegen en 0  
onthoudingen u i tgebracht .  In a l le  geval len z i jn  16 stemmen u itgebracht .   
 
De voorzit ter  verk laar t  dat  de raad  heeft  bes loten te  benoemen tot  wethouder  voor 0 ,8 f te  
mevrouw Groot en de  heren Pek en S ie l ing .  Alvorens z i j  echt  wethouder  worden d ienen z i j  
de be lofte  of  eed ui t  te  brengen.  Art ike l  41a van de Gemeentewet  zegt ,  dat  a lvorens een 
funct ie  te  kunnen u i tvoeren,  wethouders  in de  vergader ing van de  raad,  in handen van de  
voorz i t ter ,  een eed of  be lofte  af  d ienen te  leggen.  
Ik  verzoek nu a l le  raads leden en over ige  aanwezigen daar  b i j  op te  s taan van hun z i tplaatsen.  
 
Ik zweer (dan wel verklaar)  dat ik,  om tot  wethouder benoemd te worden,  rechtstreeks 
noch middel l i jk ,  onder welke naam of welk voorwendsel  ook,  enige gi ft  of  gunst  heb 
gegeven of beloofd.  Ik zweer (dan wel  verklaar  en beloof)  dat  ik ,  om iets  in di t  ambt te 
doen of te  laten, rechtstreeks noch middel l i jk  enig geschenk of enige belofte heb 
aangenomen of zal  aannemen.  Ik zweer (dan wel  beloof)  dat ik getrouw zal  z i jn aan de 
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Grondwet,  dat ik  de wetten zal  nakomen en dat  ik  mijn pl ichten als  wethouder naar eer 
en geweten zal  vervul len.  
 
Ik  verzoek u na  het  noemen van uw naam de tekst  te  bevest igen,  hetz i j  door ,  met  het  
opsteken van de wi js -  en midde lv inger  van uw rechterhand,  de woorden ‘Zo waar  l i jk  he lpe 
mi j  God a lmacht ig ! ’  u i t  te  spreken,  hetz i j  te  zeggen ‘Dat  verklaar  en be loof  ik ! ’   
 
De voorzit ter  fe l ic i teert  mevrouw Groot  en de  heren S ie l ing en Pek met  hun benoeming en 
insta l la t ie  a ls  wethouder  van deze pracht ige  gemeente .  Het  n ieuwe col lege wordt  een goede 
re lat ie  toegewenst  met  de gemeenteraad.  Uite inde l i jk  z i jn het  d ie  twee organen d ie  op een 
goede wi jze  met  e lkaar  moeten samenwerken om de gemeente  op een goede manier  te  
besturen.  De raad kan nie t  zonder  col lege  en andersom ge ldt  e igenl i jk  hetze l fde .   
 
Het  gevolg van de benoeming van dr ie  wethouders  i s  dat  twee wethouders  n iet  langer  l id  van 
de gemeenteraad kunnen z i jn .  Dat  bekent  ook dat  de  heren Niezen en Berends  en mevrouw 
Toxopeus n iet  l anger  wethouder  z i jn ,  zo i s  dat  in  de  Gemeentewet  gerege ld .  Vanavond wordt  
geen afscheid van deze wethouders  genomen,  a l  was het  maar  omdat  d i t  een vergader ing van 
de raad  is  en a l le  dr ie  l id  van de raad z i jn en wi j  e igenl i jk  b i j  hen te  gast  z i jn .  B i j  het  afsche id 
van de  dr ie  wethouders  wordt  volgende week d insdag op u i tgebre ide  wi jze  s t i l  gestaan.   
 
Er  z i jn  twee vacatures ,  een vacature Pek en een vacature Groot .  Mevrouw Bachman wordt  a ls  
l id  van de  gemeenteraad namens D66 ge ïnsta l leerd  en mevrouw Kerremans namens de VVD. 
De heer  Berends  merkt  op dat  b i j  be ide  voorste l len staat  dat  per  7  apr i l  het  raads l id-
maatschap beë ind igd is ,  b i j  de  te l l ing  zoju is t  z i jn  echter  16 s temmen in p laats  van 14 gete ld .  
Is  dat  correct?  De voorzit ter  antwoordt  dat  het  onts lag zoju is t  i s  ingegaan.  Dit  heeft  met  de  
adminis trat ieve verwerking te  maken.  Het  verzoek is  op 7  apr i l  j l .  ingediend.   
 
6 .  S lu i t ing  
De voorzit ter  vraagt  de  aanwezigen weer  p laats  te  nemen en s lu i t  de vergader ing.   
.  
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